
Crònica Ple 29 de juliol de 2021 

L’Alcaldessa, Maite Viñals Clemente, dona per iniciat el Ple ordinari del mes de juliol  a les 

20:05 amb la presència de 12 càrrecs electes, atesa la renúncia de la regidora Maria Gràcia 

Marquès Piris, de Ciudadanos - Partido de la Ciudadanía, en el darrer Ple. 

El primer punt de l’ordre del dia, l’aprovació de l’acta de la sessió anterior de Ple, s’aprova per 

unanimitat. 

El segon punt tracta sobre l’aprovació del conveni de col·laboració i delegació de competències 

entre el Consell Comarcal i l’Ajuntament de Cabrils pel projecte l’Herència del Maresme. Rutes 

turístiques pel patrimoni cultural de la comarca. El regidor de Cultura, Jordi Campos Guitart, 

explica que es tracta de l’aprovació de nou del projecte FEDER, del que es va intentar ampliar 

la proposta feta per aconseguir un millor manteniment dels bens mobles i  que va ser denegada 

per la Generalitat, per la qual cosa cal tornar a aprovar el conveni inicial, conveni que va ser 

desestimat al Ple de 28 de novembre de 2019. El punt s’aprova amb 11 vots a favor (ERC, 

JxCC, Units, MUC)  i 1 abstenció (PSC). 

El següent punt és l’aprovació inicial de la modificació puntual número 3 del Pla d’Ordenació 

Urbanística Municipal de Cabrils. El regidor d’Urbanisme, Pere Sáez Mora, explica que es 

tracta d’una delimitació errònia d’una parcel·la privada, que part d’aquesta es va delimitar com 

a zona verda pública en el POUM. Per esmenar-ho ha calgut modificar els usos d’una altra 

parcel·la pública per convertir-la en zona verda.   

La portaveu de JxCC, Marta Gómez Pons, explica quins tràmits s’han de seguir per fer 

modificacions de planejament i manifesta que no entenen perquè no s’ha analitzat abans el 

POUM per detectar errors de grafisme i altres revisions, sinó que es planteja la modificació arrel 

de l’avís d’un particular.  El regidor d’Urbanisme explica que una revisió complerta és molt 

costosa i que es van esmenant arrel que aquestes errates es detectin. La portaveu de JxCC 

pregunta, atès el cost que té fer les modificacions, perquè no s’agrupa amb d’altres 

modificacions, com la que va haver-hi el Ple passat.  La portaveu del PSC, Anabel Sorroche 

Martí,  explica que en altres pobles es fa un sol ple amb totes les modificacions del POUM. 

L’Alcaldessa explica que es fan individualment perquè si es fa la presentació de diferents 

modificacions a la vegada i es para una, s’aturen els tràmits de la resta. El punt s’aprova amb 8 

vots a favor (ERC, Units, MUC)  i 4 abstencions (JxCC, PSC). 

En el quart punt, l’aprovació inicial de l’establiment del servei públic local de Mercat Municipal 

de venda no sedentària de Cabrils, la regidora d’Empresa, Comerç i Turisme, Sílvia Vallbona 

Blanch explica que cal fer aquest tràmit perquè la llei 18/2017 de Comerç i Fires obliga a la 

regularització. La portaveu del PSC explica perquè no es va aprovar en el Ple anterior, quan es 

va aprovar l’ordenança. La regidora d’Empresa explica que al modificar l’horari del mercat ja 



existent s’ha detectat que aquest servei no estava creat i per això es porta a aprovació. 

L’Alcaldessa explica que per poder crear el servei calia que l’ordenança estigués aprovada. La 

portaveu de JxCC demana perquè a l’expedient no hi ha un estudi sobre la viabilitat comercial i 

demana la possibilitat d’estudiar una possible gestió indirecta i demana una valoració dels 3 

diumenges que ha durat el mercat, i si estava previst que s’aturés el tercer diumenge. La 

regidora d’Empresa explica que està tancat perquè els paradistes fan vacances en període 

d’estiu per tal que al setembre es pugui reiniciar amb més parades. Respecte al balanç els 

paradistes que han estat venint creuen que pot anar bé i seguiran venint al setembre. Sobre el 

nombre de 29 paradistes, aquest és el nombre màxim previst a l’ordenança, no l’inicial. La 

portaveu del PSC pregunta què va passar amb un paradista al que no es va avisar el dia que 

es va tancar. La regidora d’Empresa explica que estaven tots avisats, però que aquesta parada 

és una cooperativa i la persona de contacte amb l’Ajuntament estava de baixa i no s’ho van 

comentar. Atenent que venia de la Garrotxa, se’l va reubicar per aprofitar que havia vingut fins 

a Cabrils. El punt s’aprova amb 9 vots a favor (ERC, Units, MUC, PSC)  i 3 abstencions (JxCC). 

El punt cinquè, l’aprovació de la concessió de drets funeraris del Cementiri Municipal de Cabrils 

és aprovat per unanimitat.  

En el següent punt de l’odre del dia, l’aprovació de l’acord de les dues festes locals de Cabrils 

per a l’any 2022, es proposen el 21 de març, data coneguda en d’altres països com a festa de 

la primavera i el 3 de maig, festa de la Santa Creu, com a festes locals de l’any 2022. S’aprova 

per unanimitat. 

En el punt setè, es porta a aprovació de la xifra oficial de població a Cabrils en data 1 de gener 

de 2021, la xifra oficial d’habitants de Cabrils a 1 de gener de 2021, que és de 7567 habitants. 

S’aprova per unanimitat 

En el punt vuitè, l’aprovació de l’expedient de reconeixement judicial de crèdits, inicialment es 

dona compte que hi ha un error material en l’enunciat de l’acord, atès que es tracta d’expedient 

de reconeixement extrajudicial. El regidor d’Hisenda explica que són unes despeses no 

previstes de l’ús d’un vehicle de renting, del qual es volia fer l’opció de compra però finalment 

l’empresa que disposa dels drets del vehicle no l’ha acceptat i s’ha de fer el pagament per l’ús 

que s’ha fet d’aquest vehicle durant el darrer any. El punt s’aprova amb 8 vots a favor (ERC, 

Units, MUC)  i 4 abstencions (JxCC, PSC). 

El següent punt, tracta sobre l’aprovació inicial de l’expedient de modificació de crèdits número 

2/2021 del Pressupost de l’OOAA Escola Bressol. El regidor d’Hisenda explica que aquesta 

modificació és deguda a l’augment de sou del personal que marca l’Estat i que es fa a càrrec 

de romanent de tresoreria.  El punt s’aprova amb 8 vots a favor (ERC, Units, MUC)  i 4 

abstencions (JxCC, PSC). 



El punt desè és  l’aprovació inicial de l’expedient de modificació de pressupost número 16 del 

Pressupost Municipal de 2021 de crèdit extraordinari finançat amb baixa de l’estat de 

despeses. La regidora de Benestar Social, Mónica Casco Estévez, explica que es tracta d’un 

canvi de partides pressupostàries respecte el conveni de col·laboració amb el Consell 

Comarcal del Maresme, passant de capítol 2 (despeses de béns corrents i serveis) a capítol 4 

(transferències corrents). El punt s’aprova amb 9 vots a favor (ERC, Units, MUC, PSC)  i 3 

abstencions (JxCC). 

L’onzè punt de l’ordre del dia porta a aprovació inicial l’expedient de modificació de crèdits 

número 17/2021 del Pressupost de l’Ajuntament. El regidor d’Hisenda explica que és 

exactament el mateix que el punt 9, que a l’hora de fer el pressupost municipal es desconeixen 

els augments de sou pel personal que aprovarà l’Estat i que un cop aprovats, cal aplicar-lo. 

Aquesta augment va a càrrec de romanent de tresoreria. El punt s’aprova amb 8 vots a favor 

(ERC, Units, MUC)  i 4 abstencions (JxCC, PSC) 

El següent punt, relatiu a l’aprovació inicial de l’expedient de modificació de pressupost número 

18 del Pressupost Municipal de 2021 de crèdit extraordinari, finançat amb romanent de 

tresoreria per a despeses generals de l’exercici 2020, la regidora de Via Pública, Lina Morales 

Serra, explica que amb aquesta modificació s’adquirirà una nova màquina escombradora, un 

camió cistella i un nou vehicle per la Brigada Municipal. El regidor de Gestió Energètica i 

Equipaments, Miguel Doñate Sastre, explica que es destinarà aquest romanent a millorar 

equipaments, com l’edifici Mas Maria, l’skatepark municipal, l’edifici de la Policia Local o 

l’Escola L’Olivera.  La portaveu de PSC pregunta quin estudi s’ha fet per determinar la quantitat 

exacta destinada a la millora d’equipaments. El regidor li respon que és l’import que queda 

disponible de romanent de tresoreria. Pregunta també a la Sra. Morales sobre si no estava 

prevista aquesta substitució pressupost. La Sra. Morales li respon que , tal com s’ha explicat al 

punt vuitè d’aquest ple, s’ha hagut d’assumir unes despeses no previstes que feien que no hi 

hagués prou diners a la partida i per això es fa aquesta modificació. El Sr. Francesc Xavier 

Almirall Garcia, en nom de JxCC pregunta perquè les propostes de millora que ha dit el Sr. 

Doñate no consten a l’expedient, considerant que es un dret a la informació no només dels 

regidors, sinó de tota la ciutadania, atenent la quantitat destinada a tal efecte.   El regidor 

Doñate explica que no parla d’idees, parla de realitats producte del desgast dels equipaments 

que cal anar arranjant, i que es tracta d’un llistat d’intervencions a preveure. El Sr. Sáez rebla 

dient que el que s’està fent es redistribuir el romanent econòmic. El Sr. Almirall demana que hi 

hagi un compromís de reflectir a l’expedient, per fases si el seu import és superior, per no 

aprovar en el Ple el destí d’uns diners sense haver-se concretat. El Sr. Doñate li explica que el 

projecte en concret de Mas Maria existeix però està en revisió de preus, atès que aquests eren 

de 2019 i el  que recollia la memòria és la voluntat de gestionar un seguit d’equipaments que 

necessiten intervencions no previstes inicialment. El regidor d’Hisenda diu que ara només 

s’està creant la partida pressupostària per poder fer el manteniment d’equipaments. El punt 

s’aprova amb 8 vots a favor (ERC, Units, MUC), 3 abstencions (JxCC) i 1 vot en contra (PSC). 



En el tretzè punt es  dona compte del Decret d’Alcaldia núm. 2021/0627 relatiu a l’aprovació de 

la liquidació del pressupost de l’exercici 2020 de l’Ajuntament de Cabrils. La portaveu del PSC 

pregunta perquè no es va fer cap acció de la brossa comercial als negocis del poble durant el 

2020. La Sra. Vallbona li explica que els comerços, durant el 2020 han tingut una subvenció del 

75% de la brossa comercial, ja que per llei no es poden fer bonificacions.  El regidor d’Hisenda 

explica que, a part de les subvencions de les taxes també hi havia una sèrie d’ajuts econòmics 

a disposició dels comercials i autònoms del municipi, i que aquest 2021 aquests ajuts i 

subvencions seguiran existint per aquest 2021. La portaveu de JxCC comenta que els 

ingressos de 2020 han estat nou cents mil euros inferiors que les despeses, i pregunta a què 

es deguda aquesta diferència i la seva previsió per a propers anys. El regidor d’Hisenda explica 

que aquesta disminució d’ingressos corrents ve derivada de la pandèmia. Es tracta d’ingressos 

corrents que no s’han cobrat, com les taxes del CEM, i  de  la disminució  del cobrament de 

l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres (ICIO) i  de plusvàlues. La previsió, i veient 

la dinàmica del 2021, és que els ingressos milloren.  

En el següent punt de l’ordre del dia es dona compte del Decret d’Alcaldia núm. 2021/0570 

relatiu a l’aprovació de la liquidació del pressupost de l’OOAA Escola Bressol exercici 2020. 

En el punt quinzè és ratifica per unanimitat la incorporació al present Ordre del Dia la moció 

presentada pel grups municipals d’ERC, UxC i MUC referent a la liquidació del model de 

finançament de l’exercici 2020 en que es demana una millora del finançament a favor dels 

Ajuntaments.. La portaveu del PSC comenta que atès que el dia abans el Ministeri d’Hisenda 

va comunicar les accions que emprendrà vers els ajuntaments i considera que està coixa 

perquè igual que es reclamen els diners a l’Estat s’haurien de reclamar també a la Generalitat.  

El punt s’aprova amb 11 vots a favor (ERC, JxCC, Units, MUC), i 1 abstenció (PSC). 

El punt setzè tracta sobre la modificació del règim de dedicació parcial de l’Alcaldessa, amb 

efectes del dia 1 d’agost de 2021. En aquest punt, l’Alcaldessa, tot i que la llei li permet votar, 

prefereix sortir de la sala.  El punt s’aprova amb 7 vots a favor (ERC,  Units, MUC), i 3 

abstencions (JxCC, PSC). 

En el punt dissetè pren possessió del regidor de Ciudadanos - Partido de la Ciudadania, Sr. 

Jose Alfredo Pérez Martín, que promet el càrrec de regidor de l’Ajuntament de Cabrils, en 

substitució de Maria Gràcia Marques Piris. L’Alcaldessa li dona la benvinguda en nom de tot el 

consistori.  

Atès que no hi ha punts d’urgència es passa a la part deliberant i de control de la sessió, amb 

el punt número 19, on es dona compte de les resolucions dictades per l’alcaldia i dels acords 

adoptats per la Junta de Govern Local des de la darrera sessió ordinària 

La portaveu del PSC: 



 pregunta sobre el decret 3232, de la instal·lació de la coberta  fotovoltaica al c/ Sant 

Sebastià, on s’han trobat unes canonades que cal desviar i demana quin és el termini 

de finalització de l’obra. L’Alcaldessa li respon que en principi hauria de finalitzar l’11 

d’agost. 

 Pregunta també sobre el decret que regula el treball presencial del personal municipal, 

que perquè regula el treball presencial i no el teletreball. L’Alcaldessa li explica que el 

personal municipal no està teletreballant perquè no està regulat dins del conveni, sinó 

que ara mateix estan treballant des de casa, i que la presencialitat del personal s’ha 

anat modulant depenent  de les condicions sanitàries.   

La portaveu de JxCC: 

 Fa un comentari sobre la Junta de govern de 26 de maig, expedient 1020, on 

s’aprovava el contracte menor de serveis de redacció d’un Pla Especial de protecció 

de l’edifici catalogat de l’Ajuntament. Considera inacceptable que s’hagin fet obres 

sense projecte i no es compleixi la normativa d’evacuació.  Sol·licita que es prenguin 

mesures immediates per reduir el risc de l’excés de concentració de lloc de treball que 

es van generar amb aquestes obres. El regidor d’Equipaments, Sr. Doñate, comenta, 

s’han externalitzat uns amidaments que el departament no ha pogut fer i que, abans 

de fer aquestes obres menors l’Ajuntament no ha arribat mai al 50% de l’aforament de 

l’equipament, per la qual cosa no és necessària la segona escala d’emergència.  

Comenta que aquesta situació prové de l’any 1996 i que actualment l’aforament de 

l’edifici és menor al de l’any 2018.   

En l’apartat de precs i preguntes el grup municipal del PSC fa els següents: 

 Pregunta sobre el pàrquing del Xaret. L’Alcaldessa comenta que ja es va dir en 

l’anterior Ple que deixarien passar 2-3 mesos de prova i en parlaríem. A principis de 

setembre es decidirà si hi ha canvis o no. Recorda que els canvis es fan fer per donar 

solució als usuaris de l’Escola Bressol, però que hi ha queixes d’alguns veïns.  

 Pregunta també pel l’horari del Casal d’Estiu, perquè no dona servei a les tardes. 

L’Alcaldessa comenta que perquè han repetit el model de l’any 2020 per prudència 

amb les restriccions COVID.  

 Pregunta per la gossera, si s’ha entregat l’obra, quan s’ha entregat i si aquest és l’estat 

final de l’obra, ja que ella ha pogut entrar durant la setmana dins les instal·lacions.  El 

regidor de Benestar Animal, Pere Sáez Mora, comenta que es va recepcionar la 

setmana anterior i que hauria d’estar tancat el centre.  

 Pregunta també sobre el nombre d’esterilització de gats que apareixen a la licitació, 

que considera ínfima. El regidor li comenta que el número d’esterilitzacions es fa 



acordar fent la mitjana de les esterilitzacions dels anys anteriors, i que si hi ha extra ho 

està assumint l’empresa. 

 

 Pregunta quan es portarà a Ple una ordenança d’animals com cal, perquè hi ha molts 

temes sense regular, segons el seu parer. L’Alcaldessa li demana que faci la proposta 

corresponent i es valorarà. 

Per la seva banda, el grup municipal de JxCC fa els següents precs i preguntes: 

 La portaveu del grup, Sra. Gómez, fa un prec en relació ala Fundació Agrària i la 

intervenció que va fer l’Alcaldessa al ple de maig de 2021. Demana que es responguin 

les preguntes fetes amb veracitat.  L’Alcaldessa respon que tot allò que ella va dir en 

sessió plenària va ser davant de la secretària, qui, si hagués dit alguna mentida, 

hagués aixecat la mà per parlar. Respecte els números de la Fundació, s’està a 

l’espera de l’auditoria, ja que amb les dades existents no és possible. La Sra. Morales 

pren la paraula per confirmar que hi ha documentació que per motius que es 

desconeixen no es troba als arxius de l’Ajuntament. La Sra. Gómez comenta que la 

informació de la que ha parlat és pública, tant al registre de la propietat com al 

Departament de Justícia. Torna a sol·licitar que abans de respondre qualsevol prec, no 

vagin ràpid a respondre i abans es documentin.  

 

 El regidor Sr. Almirall pregunta sobre l’estat  de les subvencions per concurrència 

competitiva, si s’ha obert un expedient de revisió general, o rectificacions individuals, si 

els beneficiaris indeguts han retornat els diners, quines responsabilitats s’han aplicat a 

les persones que han tramitat les subvencions i perquè a la web municipal encara 

consten les subvencions inicials, sense modificacions. El Sr. Doñate reconeix que hi ha 

hagut alguna errada però que responent al regidor, no hi ha cap intencionalitat com 

sembla manifestar.  Explica que s’està treballant per modificar el sistema perquè en 

properes concessions no torni a ocórrer. La regidora d’Empresa, Sra. Vallbona, explica 

que no s’ha fet el retorn perquè s’estan revisant totes i que no és un procés curt, i que 

si cal pot fer-li arribar l’informe tècnic. Sol·licita que es retiri de la web la informació 

sobre les subvencions que no sigui correcte, i conèixer quan acabarà aquest procés de 

revisió.  

Finalitza el Ple amb les paraules del Sr. Pérez, nou regidor, i la benvinguda per part de la resta 

de grups municipals  

Finalment, tot i que el ple permetia fer arribar als veïns i veïnes les seves preguntes per registre 

electrònic, no se n’han presentat. Recordem que el desenvolupament del Ple i totes les 

intervencions dels regidors i regidores assistents es poden veure al canal de Youtube de 

l’Ajuntament i al servei de vídeo-acta. 


